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Protokoll funktionshinderrådet 

Närvarande: 

Ordförande Nils Duwähl (DHR) 

Ledamöter Micaela Kedhammar (Attention/FRS) 
Niklas Bjurström (FRS/Epilepsi föreningen i Stor-
Stockholm) 
Elsa Brunemalm (SDF) 

Tjänstemän Maria Karlsson, socialförvaltningen 
Marie Tid, äldreförvaltningen 
Malin Andersson Ribbarp, socialförvaltningen 
Johan Ågren, socialförvaltningen 
Lisa Gagnerud, socialförvaltningen 
Rosalie Wikström, Kungsholmens stadsdelsförvaltning 
Philip Stewén, borgarrådssekreterare - social- och 
trygghetsroteln (S) 
 

Frånvarande Christer Jerström (ÅSS) 
Gunilla Antemar (FRS/Neuro) 
Gunnar Sandström (SRF) 
 

 
Justerare Nils Duwähl (DHR) 

Niklas Bjurström (FRS/Epilepsi föreningen i Stor-
Stockholm) 

 
Sekreterare Lisa Gagnerud, socialförvaltningen 
 

Tidpunkt: 

Den 16 april 2025 klockan 14:00-16:00. 

Förmöte för rådets ledamöter och ordförande startade klockan 13:30. 

Plats: 

Digitalt via Zoom X 

Bilagor 

Bilaga 1 – Samlarteamet.pptx  

Bilaga 2 – Aktiviteter i verksamhetsplanen 2025 
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1. Godkännande av föredragningslistan 

Den utsända dagordningen godkändes.  
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3. Val av justerare och tid för justering 

Nils Duwähl och Niklas Bjurström utsågs att justera dagens 

protokoll. Justeringar ska vara klar måndag förmiddag den 22 

april 2025. 
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3. Malin Andersson Ribbarp och Johan Ågren 
(samlarteamet, socialförvaltningen) 

Gästar rådet för att berätta om samlarteamet, ett 
specialiserat boendestödsteam som stöttar personer med 
samlarsyndrom. 

Malin Andersson Ribbarp och Johan Ågren visar ett bildspel 

(se bilaga 1). 

Rådet undrar om samlarsyndrom ofta är kopplat till 

ekonomiska problem? Kan man missa att betala räkningar tex, 

pga att post kommer bort? 

Malin Andersson Ribbarp och Johan Ågren menar att det 

förekommer att enskilda individer köper stora mängder saker 

och också lägger större summor på att hyra förråd. Förråden 

kan vara mer värda än själva sakerna som förvaras där.  

Det kan dock även handla om att samla på saker som är gratis, 

som man till exempel hittar eller får. Samlarsyndrom 

förekommer i alla samhällsklasser. En del har god ekonomi och 

kan därför handla mer. De hittar tex inte sina saker och köper 

nya istället. Många personer med samlarsyndrom är fullt 

fungerande utanför hemmet, tex gällande arbete med inkomst. 

Posthantering brukar ordinarie boendestöd hjälpa till med. 

 

Rådet undrar om det är vanligt att inte bara 

hemmet/lägenheten som belamras?  

Malin Andersson Ribbarp och Johan Ågren menar att det är 

väldigt vanligt att även andra utrymmen belamras. Det kan till 

exempel vara bilen, vinden och källarförrådet. Det kan leda till 

att sakerna blir bortforslade och att man får tillbaka dem mot 

betalning. 

 

Rådet undrar om samlarsyndrom ofta förknippas med 

brandfara? 

Malin Andersson Ribbarp och Johan Ågren berättar att det inte 

är ovanligt. Det kan vara stora risker för brand om hemmet är 

väldigt belamrat, inkl. spisen.   

Det kan också förekomma skadedjur.  

 

Rådet undrar om hyresvärdarna blivit tuffare? Om 

samarteamet förhindrar en vräkning, hur ser det fortlöpande 

arbetet ut? 

Malin Andersson Ribbarp och Johan Ågren berättar att 

hyresvärdarna generellt sett har större förståelse för 

problematiken nuförtiden jämfört med tidigare, särskilt när 

samlarteamet är involverade. Det är dock svårare med mindre 

hyresvärdar och bostadsrättsföreningar. Allmännyttan undviker 
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vräkningar och det går att komma överens med dem.  Förra året 

var samlateamet inkopplade i åtta vräkningshot varav sex 

avvärjdes. När det gäller de övriga två kom man in för sent i 

processen.  

 

Samlarteamet fortsätter ge stöd och återfallsprevention så länge 

klienten får ett biståndsbeslut och själv efterfrågar stödet.  

 

En del har annat boendestöd parallellt med samlarteamets stöd. 

Samlarteamet jobbar bara med sakerna. Om de skulle ta 

uppdrag även inom andra områden skulle många personer med 

samlarsyndrom välja att istället jobba med övriga aktiviteter, 

eftersom det är emotionellt jobbigt att rensa.  

 

Rådet undrar om teamet känner att de räcker till?  

Malin Andersson Ribbarp och Johan Ågren svarar att det är på 

två sätt. Sett till hela Stockholms befolkning skulle de behöva 

vara fler kollegor och de har alltid kö till sin verksamhet.  

 

Samtidigt kan de behöva marknadsföra sig mer, att de får 

uppdrag är bundet till att handläggare känner till att de finns 

och ibland är det en utmaning när handläggare byter 

arbetsplats. Uppdragen kommer främst via socialpsykiatrin 

eller äldreomsorgen.  

 

 

Rådet undrar hur uppföljning går till, om man tex följer upp 

hur det går för en person efter ett år?  

Malin Andersson Ribbarp och Johan Ågren berättar att de inte 

kan göra det när personer är avslutade, men att de gärna skulle 

vilja göra det. En del hör av sig via sms och andra återkommer 

med en ny ansökan.   

 

Rådet undrar om de uppfattar att klienter känner sig i 

underläge eftersom det kommer två boendestödjare samtidigt. 

Hur handskas teamet med det? 

Malin Andersson Ribbarp och Johan Ågren berättar att det var 

en farhåga som de också hade initialt men att de upplever att 

det går bra.   

 

De vinnlägger sig om ett bra och neutralt bemötande. Många är 

vana vid att andra människor har åsikter om hur de lever, men 

samlarteamet jobbar mycket med att vara sakliga och att inte 

vara dömande. De rör heller inga saker utan peppar och är 

följsamma. Att bygga ett förtroende är viktigt för att lyckas.   

 

Ni säger att ni jobbar med ohjälpsamma tankar. Kan ni ge 

exempel på sådana?   
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Johan Ågren och Malin Andersson Ribbarp berättar att det till 

exempel kan vara att tro att någon annan kan behöva sakerna 

och att man därför har flera uppsättningar av varje sak. Man 

kan också vara rädd att gå miste om kunskap och information 

om man slänger tidningar och böcker.   

 

Rådet undrar om teamet har ett bra samarbete med 

socialsekreterare och biståndshandläggare? 

Malin Andersson Ribbarp och Johan Ågren menar att de har ett 

bra samarbete, socialsekreterarna respekterar boendestödjarna i 

teamet och vet att de är kunniga.  

 

Rådet undrar om införskaffningen av saker kan hänga ihop 

med missbruk och om även personer med ett missbruk kan få 

hjälp? 

Malin Andersson Ribbarp och Johan Ågren berättar att de inte 

utesluter personer som kan ha ett skadligt bruk och/eller 

beroende och att de inte ställer några krav på diagnos. Istället är 

fokus på behov och problemens art.  

 

 

Rådet tackar Malin Andersson Ribbarp och Johan Ågren för att 

de kom och gästade rådet.   
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4. Lisa Gagnerud (utredare, socialförvaltningen) 

Berättar mer om arbetet med de tre aktiviteter och 
indikatorer som socialförvaltningen tagit fram tillsammans 
med rådet inför verksamhetsplan 2025. 

Lisa Gagnerud visar ett bildspel (se bilaga 2). 

Följande tre aktiviteter togs fram i samråd med rådet inför 

2025, utifrån stadens program för delaktighet och tillgänglighet 

för personer med funktionsnedsättning: 

1. Socialnämndens tillfälliga boenden och korttidsboenden 

erbjuder brukare att koppla sina digitala enheter mot stadens 

WiFi i form av Stockholms Surf.  

2. Socialnämnden ska utreda hur staden kan erbjuda skyddade 

boenden som är tillgängliga för personer med 

funktionsnedsättning.  

3. Socialnämnden undersöker förutsättningarna för att anställa 

serviceassistenter med fokus på lämpliga arbetsområden, 

konsekvenser och förutsättningar.  

När det gäller den första aktiviteten om att erbjuda WiFi på 

socialförvaltningens boenden undrar rådet om det finns 

lånedatorer för personer som saknar egen utrustning.  

Lisa Gagnerud tar reda på hur det ser ut på några utvalda 

boenden till nästa möte.  

När det gäller den andra aktiviteten som gäller tillgänglighet 

på skyddade boenden menar rådet att det är viktigt att definiera 

tillgänglighet för att kunna bedöma om det går att nå full 

tillgänglighet inom samtliga områden. Exempelvis skulle döva 

och dövblinda vara behjälpta av skyddade boenden där 

teckenspråk talas.  

Lisa Gagnerud tar med sig detta till kommande arbete med 

aktiviteten.  

När det gäller den tredje aktiviteten om anställning av 

serviceassistenter undrar rådet om insatsen ska följas upp.  

Lisa Gagnerud säger att det Arbetsmarknadsförvaltningen 

håller i insatsen men ska ta reda på mer om detta inför nästa 

möte.  

Lisa Gagnerud föreslår att aktiviteten om skyddade boenden 

och om serviceassistenter kan kvarstå till 2026 eftersom arbetet 

behöver ske långsiktigt, men bedömer att aktiviteten om WiFi 

på socialförvaltningens boenden slutförs under 2025. Rådet 

uppmanas fundera över om det är lagom med dessa två 
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aktiviteter till 2026 eller om vi bör ta fram en tredje. Det finns 

inga riktlinjer kring hur många aktiviteter som ska tas fram 

gemensamt. De förslag som valdes bort förra året framgår 

nedan, eventuellt kan något av dessa läggas till: 

1. Utveckla och sprid information om stadens e-tjänst för 

ansökan om SoL- och LSS-insatser (ASoS). (aktivitet)  

2. Fortsätt att utrusta samtliga tillfälliga boendeformer, 

träffpunkter och motsvarande med WiFi.  (aktivitet)  

3. Verka för att stadens särskilda boenden ska erbjuda 

möjlighet för brukare att koppla upp sig mot WiFi. 

(aktivitet)  

Rådet tackar Lisa Gagnerud för dialogen. 
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5. Genomgång av föregående protokoll 

Rådet tackar för välskrivet protokoll.  

Protokollet läggs till handlingarna. 
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6. Överförmyndarnämnden 

6.1. Föredragningslista överförmyndarnämnden 2025-04-24  
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7. Äldrenämnden 

7.1. Föredragningslista äldrenämnden 2025-04-22 

Rådet har inga kommentarer. 

 

7.1.8. Godkännande av fördelning av statsbidrag för 
uppsökande arbete och hälsosamtal 2025 

Rådet ställer frågan hur staden kan hitta personer som är 

ensamma? Rådet lyfter även att det inte enbart handlar om att 

hitta dem utan också motivera till gemenskap, då många kan 

ha utvecklat en rädsla för att gå ut. Rådet informerar om att 

det finns modeller och arbetssätt för detta, tex i Danderyd. 

Huddinge lyfts också fram som ett exempel då de har en 

anställd som söker upp personer som har fyllt 80 år och som 

inte har en insats via kommunen. Rådet menar att det blir 

intressant att följa hur staden kan hitta bra metoder för att 

söka upp ensamma personer.  

Marie Tid informera om att äldreförvaltningen vill undersöka 

om det går att ta fram en stadsgemensam modell och att det 

gäller att vara kreativ och hitta nya forum. Det finns en 

stigmatisering i att vara ensam, vilket ökar problematiken. Det 

finns många föreningar som tillhandahåller aktiviteter men 

som inte är kända för den breda allmänheten. Marie tror också 

att många stadsdelsförvaltningar har uppsökande funktioner 

som liknar exemplet från Huddinge kommun. Marie menar 

också att staden både behöver informera om vad staden kan 

erbjuda men också vad andra, t.ex. föreningar, erbjuder. 

 

7.1.12. Svar på remiss - En socionomutbildning i tiden 

Rådet undrar om förslagen i utbildningen kan leda till att 

minska personalomsättningen? Rådet lyfter att det efter 

anställning är viktigt att ha kollegor att få stöd av och ett bra 

arbetstempo som inte är pressat.  

 

Maria Karlsson berättar att utredningen inledningsvis hade ett 

stort fokus på kriminalitet. Utredningen har breddat sina 

förslag vilket socialförvaltningen välkomnar. Utbildningen 

kommer även fortsättningsvis vara en bred 

generalistutbildning.  

Marie Tid instämmer i att många nyanställda är unga och 

saknar arbetslivserfarenhet. Äldreförvaltningen är också 

positiva till förslagen i utredningen.   
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Eventuellt kan förslagen i utbildningen leda till att 

nyutexaminerade socionomer bli bättre förberedda och i sin 

tur kan det ocks påverka personalomsättningen.  

 

Staden arbetar aktivt med frågan genom handlingsplanen för 

socialsekreterare och biståndshandläggare, där t.ex. 

mentorskap lyfts som ett arbetssätt för att stötta 

nyutexaminerade socionomer.  
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8. Socialnämnden 

8.1. Föredragningslista socialnämnden 2025-04-22 

8.1.12. Remiss av En socionomutbildning i tiden  

Se punkt 7.1.12 

 

8.1.14. Underlag för budget 2026 med inriktning 2027 
och 2028 för socialnämnden  

Rådet undrar hur arbetet fortlöper när det gäller enhetliga 

titlar inom LSS.  

 

Maria Karlsson informerar om att arbetet med enhetliga 

yrkestitlar inom LSS löper på enligt plan.   

 

Rådet lyfter att det är ett stort fokus på den nya 

socialtjänstlagen. Hur tror förvaltningen att 

implementeringen kommer gå? Hur mycket tid lägger 

förvaltningen på förberedelser till ny socialtjänstlag? Hur 

lång tid kan det dröja innan en ny rättspraxis utkristalliseras? 

Det framgår att nya insatser ska erbjudas och att andra 

insatser kan komma att fasas ut. Kan förvaltningen säga 

något om detta? Vilka insatser kan komma att upphöra? 

 

Maria Karlsson menar att det kommer vara en process med 

implementeringen av den reviderade socialtjänstlagen 

eftersom förändring tar tid.  

Maria säger vidare att hon inte vill spekulera i tidsram för 

förändrad rättspraxis. En av de stora förändringarna är att fler 

insatser ska gå att ta del av utan föregående biståndsprövning.  

På socialförvaltningen arbetar flera personer heltid med 

införandet av ny socialtjänstlag och de förändringar som lagen 

medför. Varje stadsdelsförvaltning har förändringsledare. På 

äldreförvaltningen arbetar en person heltid med 

omställningsarbetet. Det är för tidigt att säga vilka insatser 

som kommer att fasas ut på sikt.  

 

I dokumentet framgår att digitaliseringen ska öka. Rådet 

undrar hur förvaltningen säkerställer att det inte börjar 

spridas känsliga personuppgifter om personer som har 

insatser från socialtjänsten.  

 

Maria Karlsson informerar om att både social- och 

äldreförvaltningen har medarbetare som arbetar med 

informationsklassning. Känsliga uppgifter hanteras till 
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exempel i stadens verksamhetssystem. Utöver det kan det 

även finnas verktyg som underlättar medarbetarnas arbete, 

som inte innehåller känsliga personuppgifter eller uppgifter 

om klienter.  

 

8.1.19. Statliga stimulansmedel inom psykisk hälsa och 
suicidprevention - Rapportering 2024 samt 
delegation för 2025 

Rådet har tagit del av en artikel från England som handlar 

om suicid bland personal som jobbar inom hälso- och 

sjukvården. Har staden något system/systematik för att slå 

larm om suicid bland medarbetare ökar? 

 

Maria Karlsson berättar att staden har ett 

incidentrapporteringssystem (IA), och ska undersöka om 

suicid- eller suicidförsök hanteras i detta. 
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9. Anmälningsärenden/Övrigt 

 

Lisa Gagnerud informerar om att nästa sammanträde är den 15 maj 

och att det kommer att vara ett fysiskt sammanträde i Farsta. Hon 

berättar även att på nästa sammanträde gästar socialförvaltningens 

utredare för att berätta om stadens arbete som rör våld i nära 

relation. De kommer också ta upp hur förvaltningen arbetar för att 

stötta våldsutsatta män.  

Äldreförvaltningens utredare gästar även för att ha en dialog om 

arbetet med involvering av civilsamhället i utredningsarbete med 

uppdraget om teckenspråkig äldrevägledare som ett exempel. 

 

Ordförande tackar för ett bra möte och avslutade mötet.  



Underskriftens äkthet valideras här: https://underskriftpas.stockholm.se/validera  
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